
Zápisnica z Verejného zasadnutia občanov obce Byšta  konaného dňa     
14.4.2024 o     16:00 v zasadačke obecného úradu Byšta  

Starosta privítal prítomných poslancov a prítomných občanov na verejnom zasadnutí aj 
pozvaného policajného zástupcu, ktorému hneď v úvode dal slovo.

1.Príspevok polícia bezpečnosť seniorov, mládeže

-policajný zástupca upozorňoval o podvodoch, ktoré sa vykonávajú na dôchodcoch ako 
telefonáty, podomový predajcovia, falošní policajti a podvodné sms alebo emaily

-ako druhé spomenul šikanu, ktorá sa deje na školách, aby ak majú deti alebo vnúčatá, aby im 
venovali zvýšenú pozornosť ak sa ich správanie zmení alebo čokoľvek spozorujú, že sa deje

2.  VaK SERVIS-odborný servis, audit vodovodu ,návrh riešení ,nové zmluvy ,cena vody, 
výmena vodomerov ,DPH-voda

-starosta oboznámil občanov o tom že rozbory pitnej vody vykazujú zvýšené hodnoty železa. 
Preto prevádzkovateľ VaK SERVIS po celkovom audite vodovodnej siete navrhol 
opatrenie ,ktoré by mali tento problém vyriešiť ako napríklad: 

- uskutočnila sa aj výmena filtrov a potrubí na prameňoch 1,2 a vo vodojeme 1 z dôvodu úplnej 
korózie,  starosta doniesol ukázať ako vyzeral pôvodný starý filter a na fotografiách v prezentácii
ukázal občanom nové filtre, ďalšie opatrenia sú na pláne.

-cena vodného sa podľa rozhodnutia URSO  bude meniť od 1.1.2025 na 1,108m³ , 

-z médií sa dozvedáme že vláda zavádza DPH za odbery podzemných vôd pre právnicke 
subjekty ktorou je aj Obec ,zatiaľ nemáme bližšie informácie

-postupne sa budú sa meniť vodomery,  - občania budú informovaný sms

3.Čierna skládka

-starosta informoval o tom že dobrovoľnícke združenie ČIVAS chodí a snaží sa nám pomáhať 
odpratať skládku odpadu, ktorá sa nachádza v lese

-zatiaľ máme termín na odstránenie tejto skládky do októbra 2024, do tej doby starosta prosí 
občanov o zapojenie sa do separácie tejto aj iných skládok odpadu ,kde sa nám podarilo 
vyseparovať veľké množstvo plastov,skla,kovov a takýmto spôsobom znížiť enviromentálnu 
záťaž nášho spoločného okolia. 

 -naďalej čakáme výzvu na odstránenie takýchto skládok  

4.TKO/Separovanie      

 -Od separovania sa odvíja cena TKO, 

- Plasty ,kovy ,sklo ,papier, elektro, rastlinné oleje a tuky – ZADARMO  

- TKO  sa zmenilo na 1 krát mesačne z dôvodu aby sa nemusela pre občanov navyšovať o dosť 
viac suma za TKO,

-  starosta vyzval k separovaniu – pretože  čím viac budú občania separovať a čím menej bude 
komunálneho odpadu tým menej budeme platiť za TKO



5.Kosenie a hrabanie verejných priestranstiev ,zber konárov ,čistenie priekop

- pán Parnahaj sa vzdal kosenia, navrhol že bude vládať kosiť už len cintoríny

- poslanci kosili, hrabali v okolí prameňov a vodojemov  už minulý rok a budú v tom pokračovať

- riešila sa otázka kto bude kosiť,hrabať,čistiť rigoly na obci, starosta spomenul že požiadal 
okolité obce či nemajú voľných pracovníkov VPP o ktorých by Obec požiadala Úrad práce. 
Zatiaľ na našu prosbu odpovedala obec Lastovce , ktorá nám ponúkla  1 pracovníka o ktorého 
sme prejavili záujem a poddávame žiadosť na Úrad práce.

- občania navrhli nech sa skúsi kosiť každý sám pre svojim dvorom na skúšku, že ako to dopadne
čo starosta privítal avšak položil otázku kto bude kosiť spoločné priestory ktoré sú mimo 
zastavaných plôch?

-starosta má aj zistiť, že koľko by to stálo kosenie obce ak by sme to zadali firme

6. Dane -verejná vyhláška

-Starosta pripomenul prítomným verejnú vyhlášku, ktorá  je zverejnená na webovej  stránke od 
roku 2022, ktorá vyzýva vlastníkov pozemkov a nehnuteľností k podaniu daňového priznania 

- ak občania potrebujú pomôcť s vypísaním daňového priznania radi im s tým pomôžu  na 
obecnom úrade 

7. Spoločenské akcie-   

Starosta informoval občanov o plánovaných akciách, ako spoločenských tak aj pomocných pre 
občanov, ktoré sa budú do konca roka ešte realizovať

A: Očkovanie ,začipovanie s psov a mačiek ( jún – občania budú informovaní sms)

B: Vatra oslobodenia  (september, konať sa bude v  Michaľanoch)

C: Revízia komínov, kotlov (október , občania budú informovaní sms)

D: Úcta k starším (október, opäť sa budú roznášať balíčky nakoľko záujem o posedenie je veľmi 
malý )

E: Mikuláš (december, rozdávanie darčekových balíčkov deťom)

F: Rozsvietenie stromčeka (december, občania budú informovaní sms)

 G: Kladenie vencov ku pamätníku ( december-deň oslobodenia obce 17.12.1944)

8. Pripravované projekty  

 Výmena verejného osvetlenia - starosta informoval občanov o tom, že bude prebiehať 
výmena verejného osvetlenia, máme nakúpené nové svietidlá, ktoré budú úspornejšie a 
tým budú môcť aj dlhšie svietiť občanom

 Nové dopravné značenie - v obci bude sa vykonávať osádzanie nových dopravných 
značení,,

 Oddychová zóna pri cyklotrase -  šiesty rok žiadame Slovenský Pozemkový Fond o 
parcely ktoré sa nachádzajú medzi Právoslávnou cerkvou a bývalou Hájovňou na ktorých
obec plánuje vybudovať verejnoprospešnú stavbu Oddychovú zónu na ktorú má 
vypracovaný projekt-zatiaľ bezúspešne. Budeme žiadať ďalej.



 Nové Trafo  a distribučná sieť VSD- kúpele -  v časti kúpele sa pripravuje projekt novej 
trafostanice a nových rozvodov elektriny v správe VSD, riešenie problematiky pre 
dodávku el.energie pre túto lokalitu.

5. Kompostáreň 

-starosta informoval o tom, že sme podali tri žiadosti na projekt Malá obecná kompostáreň,  žiaľ 
ani jeden nebol schválený-sme v zásobníku. Ak bude vyhlásená výzva na tento projekt máme v 
pláne sa opäť doň zapojiť.

6. Koreňová čistička 

- najdôležitejšou témou bola koreňová čistička nakoľko občania sa na to stále pýtajú,  kedy sa už 
bude tento dlho očakávaný projekt realizovať, pretože je pre občanov finančne náročné 
zakaždým dávať ťahať žumpu , a čakacie doby prostredníctvom VVS sú čoraz dlhšie.

- už keď máme postavenú sieť, prečo ešte nie je postavená čistička, starosta oboznámil občanov 
o tom, že obec už druhýkrát podala žiadosť o vydanie územného rozhodnutia ČOV, ale došlo k 
tomu, že pán Ing. Martin Kandráč opätovne podal odvolanie voči už vydanému rozhodnutiu a na 
základe tohto jeho odvolania toto rozhodnutie nenadobudlo právoplatnosť. Preto musíme čakať 
ako sa rozhodne o ním podanom odvolaní.  Ak sa odvolaniu vyhovie, podstatne to oddiali 
moment začatia výstavby, respektíve je otázne  či vôbec dôjde niekedy k realizácií výstavby  
čističky v obci.

-Rozprúdila sa búrlivá debata, že nakoľko pán Kandráč nežije na obci, prečo škodí občanom, 
ktorí potrebujú čističku

- starosta sa opýtal, že či má niekto námietky voči koreňovej čističke na ktorú je daný projekt 
všetci prítomný občania sa zhodli na tom, že tento projekt je prospešný aj pre občanov aj pre 
prírodu 

-Starosta podotkol že  projekt koreňovej čističky sme zdedili ,od roku 2016 kedy bola podpísaná 
zmluva na vypracovanie projektovej dokumentácie. Od tej doby sa začal proces odkupovania 
parciel kde občania ktorým skutočne záleží na mieste kde žijú darovali alebo vymenili svoje 
pozemky pre výstavbu koreňovej čističky. Od roku 2018 sa usilujem aby sa tento projekt 
zrealizoval vynaložil som veľké množstvo energie čo potvrdzujú aj vyjadrenia inštitúcií ktoré sú 
klučové pre povolenie takejto čističky.                                                   

-občania sa ešte opýtali prečo keď dal tieto pripomienky pán Ing. Kandráč sa nezúčastnil na tejto 
schôdzi, aby vysvetlil dôvody

- padla ešte otázka ohľadom toho čo sa deje s Kúpeľmi - pán starosta predniesol že naďalej trvá 
petícia "VRÁŤME SLÁVU KÚPEĽOM BYŠTA" do ktorej sa občania môžu zapojiť buď 
podpisom na Obecnom úrade alebo na stránka petície.com, Pri zozbieraní dostatočného počtu 
podpisov chce osloviť župana KSK , aby Kúpele Byšta odkúpil tak ako Turzovske a Sobranecké 
kúpele.

18:00 Starosta poďakoval za účasť všetkých zúčastneným a ukončil zasadnutie.

 Zapisovateľka: M. Ceperková

dňa: 14.04.2024

  Radoslav Palinský                             
      starosta obce


